
Protokół nr 63/2014
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska z dnia 26 maja 2014 rok.

W posiedzeniu pod przewodnictwem Andrzeja Góreckiego udział wzięli:

- członkowie Komisji ( nieobecna radna Urszula Nowakowska),
- Piotr Kownacki - Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska
- Kamila Gronczewska - Skarbnik Gminy
- Piotr Mychliński - Wydział Inwestycji
- Paweł Szymański - mieszkaniec Pomiechówka

Porządek posiedzenia:

1.Temat przytuliska dla psów przy ulicy Wojska Polskiego, z udziałem p.Elżbiety Kraszewskiej
zainteresowanej tematem.
2. Informacja na temat działań związanych z gospodarką odpadami na terenie gminy z ostatnich 3
miesięcy 2014 r.
3. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok.
4. Przedstawienie projektu promenady realizowanej na terenie Pomiechówka.
5. Zaopiniowanie podań i pism.
6. Odpowiedzi na wnioski Komisji.
7. Sprawy różne.

Ad.1
Posiedzenie  rozpoczęto  od  omówienia  aktualnej  sytuacji  przytuliska  dla  psów.  P.Elżbieta
Kraszewska pomimo zapowiadanego przybycia nie była obecna na komisji.
Informacje o podjętych w ostatnim czasie działaniach przez urząd gminy w sprawie przytuliska dla
psów  przy  ul.Wojska  Polskiego  w  Pomiechówku  przedstawił  Piotr  Kownacki  -  Kierownik
Wydziału ochrony Środowiska.
Poza tym w posiedzeniu komisji uczestniczył Pan Paweł Szymański mieszkaniec Pomiechówka,
sąsiadujący z działką p.Jaworskiej.
Piotr Kownacki wyjaśnił, że w dniu 15.05.2014r. do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Nowym
Dworze  Mazowieckim  oraz  Powiatowej  Państwowej  Inspekcji  Sanitarno-Epidemiologicznej  w
Nowym Dworze Mazowieckim zostały skierowane pisma mające na celu przeprowadzenie przez
w/w  organy  kontroli  pod  kątem zagrożenia  epidemiologicznego,  które  mogą  stwarzać  szczury
występujące w dużych ilościach. Po otrzymaniu wyników kontroli w/w organów zostaną podjęte
dalsze  działania.  Ponadto  w  dniu  23.05  2014  rok  zostały  przeprowadzone  na  terenie  w/w
nieruchomości  oględziny,  mające  na  celu  sprawdzenie  przekazanych  przez  mieszkańców
informacji.
W przedmiotowej sprawie prowadzona jest także szeroka analiza prawna pod kątem możliwości
wydania nakazu przeprowadzenia przez właściciela deratyzacji nieruchomości, ponieważ obecne
przepisy nie  dają  wójtowi  możliwości  wydania  nakazu przeprowadzenia  deratyzacji  ma  terenie
prywatnej nieruchomości.
Równocześnie  w  związku  z  utrzymywaniem  dużej  ilości  psów  na  terenie  przedmiotowej
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nieruchomości prowadzone jest postępowanie w sprawie czasowego odebrania zwierząt.

Zostało  również  zakończone  postępowanie   w  sprawie  usunięcia  odpadów  z  miejsca  nie
przeznaczonego  do  ich  składowania  i  magazynowania  tj.  z  terenu  działki  nr  ewid.188  w
Pomiechówku.
Jeżeli chodzi o działania uporządkowania przytuliska, o których mówił p.Michał Kos na jednym z
posiedzeń komisji - Piotr Kownacki poinformował, że na razie zebrali fundusze, 2 czerwca mają
wchodzić w teren i poprawić to co jest.
W sprawie przytuliska pisane były skargi m.in. dot. działalności Powiatowego Lekarza Weterynarii
i  SANEPID-u, ale  nic  one nie  przyniosły.  Nadrzędne instytucje tych organów nie widzą w ich
działaniu żadnych uchybień.

Obecny  na  posiedzeniu  pan  Paweł  Szymański  zainteresowany  był  działaniami  jakie  Gmina
przeprowadziła  do  tej  pory  w  kwestii  tego  przytuliska.  Powiedział,  że  informacje  te  są  mu
potrzebne do przedstawienia na posiedzeniu Komisji Sejmowej, na której będzie poruszana m.in.
sprawa tego przytuliska. Został zaproszony na to posiedzenie, które odbędzie się w środę 28 maja
2014r.  W związku z tym zapytał,  czy do tego czasu możliwe będzie  przygotowanie na piśmie
wszystkich  informacji  na  temat  podjętych  działań  i  aktualnej  sytuacji  na  terenie  działki
p.Jaworskiej.

W sprawie tej p.Szymański wystąpi na piśmie do Urzędu Gminy z prośbą o udzielenie na piśmie
takich informacji.

Po za tym pan Paweł Szymański poinformował, że 14.05.2014r. minął termin szczepienia psów.
Tydzień temu przyjechał lekarz weterynarii,  był na działce u p.Jaworskiej niecałe 1,5 godziny i
szczepił psy. p.Szymański wątpił, aby w ciągu 1,5 godziny zaszczepił 130 psów, jest to fizycznie
niemożliwe.

W związku z tym, że na terenie przytuliska Policja przeprowadziła kontrolę w sprawie szczepienia
psów, Przewodniczący Komisji  wykonał  telefon do Kierownika Posterunku z zapytaniem o ten
temat.
Z informacji jaką uzyskał wynika, że właścicielka posiadała zaświadczenia o zaszczepieniu 100
psów, na 20 psów nie miała.

Podsumowując temat Komisja stwierdziła,  że żadna ze stron nie wykazuje woli  zajęcia się tym
tematem.

Ad.2
Piotr Kownacki przedstawił informacje na temat gospodarki odpadami na terenie gminy. Obecnie
odbiorem odpadów zajmuje się Eko-Zysk. Firma ta sprawdza się, nie ma do niej zastrzeżeń, ale
został rozstrzygnięty przetarg i od czerwca odpady będzie wywoziła firma z Płońska, która złożyła
najkorzystniejszą ofertę i zadanie to zostało jej zlecone.
Umowa  z  firmą  zostanie  podpisana  na  6  miesięcy  do  końca  roku.  W  grudniu  zostanie
przeprowadzony nowy przetarg na to zadanie.
jeżeli  chodzi o ilości i  rodzaje odebranych odpadów z terenu gminy Pomiechówek, zestawienie
takie zostało przygotowane w formie pisemnej i zostało załączone do niniejszego protokołu.

Odpowiadając  na  pytanie  A.Malasiewicza  -   P.Kownacki  poinformował,  że  zbiórka  odpadów
wielkogabarytowych odbędzie się najwcześniej w lipcu, z tego względu, że nowa firma nie zna
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dokładnie topografii terenu i na początek muszą się z tym dokładnie zapoznać, żeby można było
przeprowadzić akcję zbiórki odpadów gabarytowych.

Przewodniczący Komisji -A.Górecki  poruszył temat grobów nieznanego żołnierza na cmentarzu
w Pomiechowie. Stwierdził, że są one zaniedbane, szczególnie ten z 1920 r. Uważał za konieczne
przeprowadzenie kompleksowego sprzątania, zastanowić się nad tujami które tam rosną, czy są one
potrzebne. Poza tym potrzebne jest zrobienie odpowiedniej podstawki na znicze, bo teraz nie ma
gdzie ich stawiać, np. można położyć kawałek płyty marmurowej.
Piotr  Kownacki  poinformował,  że  na  pierwszym  grobie  będzie  zrobiona  nowa  tablica  z
nazwiskami poległych, bo Gmina otrzymała dotację. 
Można spróbować napisać wniosek o dofinansowanie na uporządkowanie tych grobów.

Reasumując  -  Komisja  postawiła  wniosek  o  uporządkowanie  wszystkich  grobów  nieznanego
żołnierza, ze szczególnym zwróceniem uwagi na grób z 1920 r. który jest najbardziej zaniedbany.

Ad.3
Skarbnik Gminy - Kamila Gronczewska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy
za 2013 rok.
Po stronie dochodowej budżet został wykonany w kwocie 29.932.351,44 zł tj. 96,72% w tym:
- dochody bieżące - 25.902.175,13 zł, wykonanie 25.009.929,20 zł, tj. 96,56% planu
- dochody majątkowe na planowaną kwotę 5.046.144,09 zł wykonano w kwocie 4.922.422,24 zł
tj.97,55%
- dochody własne wykonano w kwocie 16.705.557,08 zł, w tym:
podatki i opłaty lokalne - 7.201.332,84 zł
dochody z mienia komunalnego - 1.684.405,14 zł, jest to 109,65% planu
udział w podatku dochodowym - 6.018.788,85 zł tj.96,85% planu
pozostałe dochody - 1.801.030,25 zł, tj. 103,78%
- dotacje ogółem wykonano w kwocie 13.226.794,36 zł, 97,69% planu
-  środki  na  dofinansowanie  własnych  inwestycji  gminnych  pozyskane  z  innych  źródeł  -
2.915.179,08 zł tj.84,25% planu
- subwencje - 6.152.240,00 zł tj.100% planu.

Na dzień 31.12.2013 rok należności budżetu gminy wyniosły 1.233.488,10 zł, w tym:
- należności z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych - 184.137,61 zł,
  osób fizycznych - 254.408,57 zł
- podatek rolny - osoby prawne - 2.855,00 zł, osoby fizyczne - 38.008,91 zł
- podatek leśny - osoby prawne - 16,00 zł, osoby fizyczne - 888,00 zł
- podatek od środków transportowych - osoby fizyczne - 16.977,77 zł, osoby prawne - 8.437,00 zł
- podatek od spadków i darowizn (urząd skarbowy) - 20.882 zł
- podatek od czynności cywilno-prawnych - 2.085,70 zł
- podatek od działalności gospodarczej osób fizycznych opłacanej w formie karty podatkowej -
32.459,76 zł
- wpływy z innych opłat lokalnych pobieranych przez Urząd - 63.115,30 zł
- dochody z czynszu dzierżawnego i najmu lokali - 11.331,64 zł
- wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności - 4.599,13 zł
- wpływy z innych opłat lokalnych - 53,86 zł
- należności z tytułu zaliczki alimentacyjnej - 593.231,71 zł

Struktura wydatków:
Wydatki wykonano w kwocie 32.875.386,47 zł na planowane 34.195.132,50 zł, co stanowi 96,14%
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wykonania ogółem.
Wydatki bieżące wykonano w kwocie 21.939.883,75 zł co stanowi 95,05% planu
Wydatki majątkowe wykonano w kwocie 10.935.502,72 zł, co stanowi 98,40% planu.

Struktura wydatków po wykonaniu:
- oświata i wychowanie - 15.098.899,32 zł tj.98,14%
- wydatki na zadania inwestycyjne dot. budowy przedszkola - 5.715.248,06 zł
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska wykonano 4.396.876,08 zł tj.87,91% planu, w tym:
  budowa placów zabaw - 1.844.099,01 zł
-transport  i  łączność  -  2.207.099,49  zł  tj.99,24%  planu,  w  tym  na  zadania  inwestycyjne  z
pozyskanych środków ze Starostwa Powiatowego - 600.000,00 zł
- zadania inwestycyjne drogowe z dochodów własnych - 1.471.437,05 zł
Na obsługę długu publicznego wydatkowano 667.790,69 zł, co stanowi 93,79% planu
- Ośrodek Pomocy Społecznej - 3.766.278,31 zł tj.99,41% planu
- na stypendia dla uczniów - 69.463,70 zł, tj.100% planu
- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:
  dotacja dla biblioteki - 200.660,00 zł
  dotacja dla GOK - 404.000,00 zł
-  kultura fizyczna i  sport  -  346.518,43 zł  tj.95,78% planu, w tym na dotacja dla  Stowarzyszeń
Sportowych - 170.000,00 zł
- bieżące utrzymanie dróg gminnych - 69.999,00 zł
- administracja publiczna - 4.158.761,83 zł, tj.95,94% planu, w tym:
   zadania zlecone od Wojewody - 255.365,20 zł
   obsługa Rady Gminy i diety radnych - 236.344,55 zł
   funkcjonowanie Urzędu Gminy - 3.459.791,52 zł
   promocja gminy - 99.609,34 zł
   pozostała działalność, w tym diety i wynagrodzenie za inkaso dla sołtysów - 107.551,22 zł
- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 141.882,98 zł tj.81,14% planu, w tym:
  dotacja dla Policji - 5.000,00 zł
  dotacja dla PSP w Nowym Dworze Mazowieckim - 10.000,00 zł
  utrzymanie OSP na terenie gminy - 94.490,78 zł
  zarządzanie kryzysowe - 32.392,20

Wynik budżetu za 2013 rok zamknął się deficytem w wysokości 2.943.035,03 zł na planowany
3.246.813,28 zł, który został pokryty przychodami pochodzącymi z:
- emisji obligacji komunalnych w kwocie -2.748.945,64 zł
- wolnych środków w kwocie - 497.867,64 zł
Przychody w wysokości 2.201.054,36 zł z tytułu emisji papierów wartościowych oraz wolne środki
w wysokości 32,97 zł przeznaczono na rozchody z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w
wysokości 2.201.087,33 zł

Następnie  p.Skarbnik  poinformowała na temat proponowanych zmian Uchwały Budżetowej  na
2014r.  Zmiany  dotyczą  m.in.  zabezpieczenia  pieniędzy  na  zwiększenie  dotacji  dla  Gminnego
Ośrodka Kultury o kwotę 25.00,00 zł na wkład własny do realizowanego projektu pn. "Seniorzy w
komunikacji ze światem" oraz na zakup oprogramowania księgowego.
Środki na ten cel zostaną przesunięte z wynagrodzeń pracowników Urzędu Gminy.

Ad.4
Przewodniczący  Komisji  -  A.Górecki  rozpoczął  temat  dotyczący  realizowanej  promenady.
Powiedział,  że  jak  pytano  w  zeszłym  roku  o  promenadę  to  była  odpowiedź,  że  jest  ona
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zaprojektowana metr powyżej najwyższego stanu wody jaka do tej pory była. Teraz okazało się, że
promenada została  zalana.  Jego zdaniem trzeba to podwyższyć,  bo nie  można robić czegoś,  co
będzie stało w wodzie. Gdyby woda była taka jak 4 lata temu to cała promenada byłaby zalana.
Dlaczego nie wzięto pod uwagę stanów wody jakie tu są - pytał radny.
Piotr Mychliński z Wydziału Inwestycji powiedział, że promenada  jest i tak podniesiona metr od
stanu jaki była projektowana. należy też zwrócić uwagę, że na odcinku od strony torów kolejowych
są zabudowania mieszkańców i z tego względu nie można tego podnieść jeszcze wyżej.
A.Góreckiego  nie  przekonały  te  argumenty.  Uważał,  że  jest  to  zrobione  niechlujnie,  nie
przewidziano stanu wody. Zastanawiał się, jak można było do czegoś takiego doprowadzić, to tak
jakby zostało  utopione  300.000,00  zł.  Dlatego  wystąpił  z  wnioskiem o  rozebranie  końcowego
odcinka promenady ( jakieś 60m kostki) i podniesienie go o metr. Dodał, że jest za promenadą, bo
jest to fajna rzecz, ale trzeba to wykonać dobrze, aby nie zalewała woda.
Piotr Mychliński stwierdził, że będzie to na tyle mocne i trwałe, że nie powinno się rozmyć.
Radny Andrzej Górecki dodał, że w gminie robi się dużo, ale sporo rzeczy robi się niechlujnie i tu
jest problem.
Nie  ma  osoby,  która  powiedziałaby  że  promenada  jest  dobrze  zrobiona,  chociaż  wszyscy
pochwalają tę inwestycję.
Radny Andrzej Malasiewicz zapytał, czy jest planowana siłownia na powietrzu.
Piotr Mychliński odpowiedział, że są takie plany. Powstanie ona na terenie Lasów Państwowych
zaraz za domkiem od ulicy Nasielskiej.
Radny Andrzej Górecki dodał, że chciałby otrzymać odpowiedź na swój wniosek, a jeżeli kostka
ta nie zostanie rozebrana to chciałby mieć odpowiedź dlaczego to nie będzie zrobione,  chociaż
uważał że teraz dopóki można to jeszcze poprawić, powinno się to zrobić, tym bardziej, że woda
pokazała, że jest to zrobione nie tak jak powinno być. 
Podkreślił, że wał w Pomiechowie zabezpieczający przed wodą spełnił swoją rolę. Okazało się, że
jest to dobre rozwiązanie.

Przechodząc do innego tematu - radny Andrzej Górecki zapytał, jak będzie z ulicą Krótką.
Piotr Mychliński odpowiedział, że nie zapadła jeszcze decyzja z czego i jak to będzie wykonane.
Radny Andrzej Górecki  pytał także o chodnik przy ulicy Przytorowej, jak ma wyglądać i kiedy
będzie robiony.
Piotr Mychliński powiedział, że to zależy od przyjętego harmonogramu prac drogowych. Z tego co
się orientuje to najpierw będą wykonywane drogi a potem chodniki.
Radny Andrzej Malasiewicz ulica Akacjowa wykonana metodą powierzchniowego utwardzania w
ramach tzw. "tanich dróg" obecnie jest jak szwajcarski ser. Tam się wręcz ludzie przewracają,  nie
można ominąć, bo jest zbyt wąsko. Wnioskował o naprawę tej drogi.
Ponadto poruszył temat organizacji festynu z okazji Dnia Dziecka na placu rekreacyjno-sportowym
przy ul.Sportowej. Zapytał, jak będzie z organizacją tej imprezy, bo jak na razie  to jest tam plac
budowy.
Piotr Mychliński wyjaśnił, że do piątku ma być to zakończone i uprzątnięte.
Radny Mariusz Wyszyński wnioskował o wykoszenie traw na skrzyżowaniach dróg we wsiach.

Ad.5
Komisja rozpatrzyła następujące  pisma:
1) Szkoła Podstawowa  w Orzechowie - remont kuchni przy oddziale przedszkolnym.
Komisja nie zajęła stanowiska.

2) Komenda Powiatowa Policji w Nowym Dworze Mazowieckim wystąpiła z prośbą o dotację w
wysokości 6.500 zł na dofinansowanie zakupu radiowozu.
Jeżeli są na to pieniądze, Komisja jest za ich przekazaniem na ten cel.
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3)  Ośrodek  Pomocy Społecznej  -  o  dodatkowe  12.200  zł  na  zagospodarowanie  i  doposażenie
dodatkowych pomieszczeń po KZB.
Komisja uważała, że powinni z tym poczekać. Najpierw powinien być zrobiony konkretny projekt
na zagospodarowanie całego budynku.

4) Ośrodek Pomocy Społecznej wystąpił z prośbą o zwiększenie planu budżetu o kwotę 5.000 zł na
dofinansowanie odwiertu studni i doprowadzenie wody do budynku mieszkalnego pani Anastazji
Szafrańskiej w Czarnowie.

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższe.

5) Komisja zapoznała się z wnioskiem p.Dagmary Stanikowskiej-Brzeźniak i Pawła Brzeźniak o
zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Szczypiorno.
W odpowiedzi  udzielonej  przez  Urząd  Gminy  poinformowano,  że  w  obecnym  roku  zostanie
wykonana analiza zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Pomiechówek, która określi
obszary  niezbędne  do  opracowania  nowych  lub  zmiany  istniejących  miejscowych  planów
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Pomiechówek. W przypadku przystąpienia do
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla  wsi Szczypiorno,  powyższe pismo zostanie
potraktowane jako wniosek do zmiany planu.

6) Komisja zapoznała się z pismem p.Barbary Oksańskiej i p.Ireneusza Sobolewskiego - wezwanie
do usunięcia naruszenia prawa poprzez uchylenie uchwały nr XXXVI/296/2014 z dnia 27 marca
2014  roku  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe
odprowadzenie ścieków.

Stanowisko Rady Gminy w powyższej sprawie zostanie podjęte na sesji Rady Gminy w czerwcu.

7)  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  prośbę  p.Wojciecha  Wysockiego  -  LIDO  w  sprawie
wydzierżawienia części działki nr 386 w Pomiechówku o powierzchni ok. 80m2 pod działalność
gospodarczą tj. produkcja i sprzedaż lodów włoskich z automatu i napoi bezalkoholowych.

8) Dofinansowanie jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  w Pomiechówku z budżetu gminy na
2014 rok - Komisja zaopiniowała pozytywnie w zależności od posiadanych środków.

9) Komisja zapoznała się z zawiadomieniem Wojewody Mazowieckiego o wszczęciu postępowania
nadzorczego  w  sprawie  stwierdzenia  nieważności  uchwały  Nr  XXXVI/302/2014  Rady  Gminy
Pomiechówek  z  dnia  27  marca  2014  r.  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pomiechówek.

Ad.6
Komisja  zapoznała  się  z  odpowiedziami  na  wnioski  zgłoszone  na  wcześniejszym  posiedzeniu
Komisji:

-  z  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  sprawie  p.Romana  Szafrańskiego  zam.Czarnowo  oraz  z
Posterunku Policji w Pomiechówku w tej samej sprawie.
-  z  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w  sprawie:  inwentaryzacji  zasuw  wodociągowych,
kosztów wymiany początkowego odcinka kolektora na oczyszczalni ścieków, nadpłat za zuzycie
wody.
-  od Wójta  Gminy w sprawie wniosku dotyczącego zmiany lokalizacji  wydzierżawionej  części
działki nad Wkrą w Pomiechówku na wypożyczalnię kajaków.
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Ad.7
W punkcie sprawy różne - nie było wystąpień.

Na tym Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie.

Protokołowała:

Przewodniczący Komisji:
Andrzej Górecki
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